

**Ministry of
Municipal Affairs
and Housing**

Office of the Minister

777 Bay Street, 17th Floor
Toronto ON M5G 2E5
Tel.: 416 585-6500

**Ministère des
Affaires municipales
et du Logement**

Bureau du ministre

777, rue Bay, 17^e étage
Toronto ON M5G 2E5
Tél. : 416 585-6500



January 31, 2019

Dear Head of Council:

On Monday at the ROMA conference, Premier Doug Ford announced the Ministry of Municipal Affairs and Housing and the Ministry of the Attorney General intend to launch a consultation on the long-standing issues surrounding joint and several liability.

We have listened to our municipal partners across the province and have heard the concerns about insurance costs and a “liability chill” affecting the delivery of everyday public services.

We want to gather the facts, so we are going to consult with you. We’ll need to look at the evidence and develop solutions that make sense for the people and ensure that vulnerable, injured Ontarians are compensated fairly. This will be an honest conversation, and our decisions must be based on hard facts and evidence.

Minister Mulroney and I look forward to these important discussions. Details related to the consultation process and timing will be shared in the near future.

Sincerely,

A handwritten signature in blue ink that reads "Steve Clark".

Steve Clark
Minister

**Ministry of
Municipal Affairs
and Housing**

Office of the Minister

777 Bay Street, 17th Floor
Toronto ON M5G 2E5
Tel.: 416 585-6500

**Ministère des
Affaires municipales
et du Logement**

Bureau du ministre

777, rue Bay, 17^e étage
Toronto ON M5G 2E5
Tél. : 416 585-6500



Ontario

Le 31 janvier 2019

Chères présidentes et chers présidents de conseil municipal,

Lundi, au congrès de ROMA, le premier ministre Doug Ford a annoncé que le ministère des Affaires municipales et du Logement et le ministère du Procureur général prévoient lancer une consultation sur les questions de longue date entourant la responsabilité conjointe et individuelle.

Nous avons écouté nos partenaires municipaux de toute la province et avons entendu leurs préoccupations concernant les coûts d'assurance et « l'effet de refroidissement » associé à la responsabilité qui nuisent à la prestation des services publics courants.

Nous voulons recueillir les faits : c'est pourquoi nous allons vous consulter. Nous devons examiner les données probantes et élaborer des solutions logiques pour la population, tout en veillant à ce que les Ontariennes et les Ontariens vulnérables et blessés soient indemnisés équitablement. Il s'agira d'une conversation franche, et nous devons fonder nos décisions sur des faits et des preuves indéniables.

La ministre Mulroney et moi avons hâte de tenir ces importantes discussions. Les détails du processus et du calendrier de consultation seront communiqués bientôt.

Le ministre,

A handwritten signature in blue ink that reads "Steve Clark".

Steve Clark